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PROTOKÓŁ NR XXXIII/17 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 26 maja 2017 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXXIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji 

w Zgierzu i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego.  

7. Przyjęcie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu 

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych 

Powiatu Zgierskiego.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VIII/72/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 maja 2015 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania 

przestępczości oraz porządku publicznego i ochrony bezpieczeństwa obywateli na lata 

2015-2019 pod nazwą „Bezpieczny Powiat Zgierski”.  

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXV/282/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu 

Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr LIV/705/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 7 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2015-2017. 

11. Polityka senioralna na terenie Powiatu Zgierskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Zgierskiego za 

rok 2016. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

14.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

17.  Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXXIII sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 1004.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia                    

19 maja 2017 r., wprowadza do porządku obrad XXXIII sesji w pkt 12 projekty uchwał                           

w sprawach: 

1) udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Zgierz na opracowanie koncepcji drogowej 

w celu realizacji zadania pn. „Budowa drogi dojazdowej do terenów Łódzkiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej w dzielnicy Rudunki w Zgierzu”; 

2) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia              

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk A. 

Ponadto w dniu 25 maja br. Zarząd Powiatu przekazał projekty uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 - druk B; 

2) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.              

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2017-2028; 

3) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa – 

nieruchomość położonej w Ozorkowie oznaczoną jako działki ewidencyjne 339/3, 

86/30,88/6, 339/4, 339/5 

prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXXIII sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 12 

projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk B 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 

2) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk C 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

3) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2017-2028 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 3 stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

4) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa – 

nieruchomość położonej w Ozorkowie oznaczoną jako działki ewidencyjne 339/3, 

86/30,88/6, 339/4, 339/5 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 4 stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXXIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji 

w Zgierzu i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego.  

7. Przyjęcie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu 

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych 

Powiatu Zgierskiego.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VIII/72/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 maja 2015 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania 

przestępczości oraz porządku publicznego i ochrony bezpieczeństwa obywateli na lata 

2015-2019 pod nazwą „Bezpieczny Powiat Zgierski”.  

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXV/282/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu 

Zgierskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr LIV/705/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 7 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na lata 2015-2017. 

11. Polityka senioralna na terenie Powiatu Zgierskiego. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Zgierskiego za rok 2016; 

b) udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Zgierz na opracowanie koncepcji 

drogowej w celu realizacji zadania pn. „Budowa drogi dojazdowej do terenów 

Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej w dzielnicy Rudunki w Zgierzu”; 

c) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                               

– druk A; 

d) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia      

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk B; 

e) zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia             

2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 – druk C; 

f) zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia              

2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028; 

g) wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia Skarbu Państwa                           

– nieruchomość położonej w Ozorkowie oznaczoną jako działki ewidencyjne 339/3, 

86/30,88/6, 339/4, 339/5. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

14.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

17.  Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
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Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXXII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi załącznik 

nr 8  do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje dotyczące: 

1) usunięcia drzewa w miejscowości Lorenki przy budynku na posesji nr 34. Drzewo jest 

uschnięte i zagraża bezpieczeństwu użytkownikom drogi; 

2) przyspieszenia prac ekipy zajmującej się usuwaniem dziur i wyrw na drogach 

powiatowych, m.in. w miejscowości Maszkowice, Czerchów (radny na Komisji 

Budżetowo-Finansowej pokazywał zdjęcia). Jest po połowie maja i niestety wielkie 

wyrwy są w asfalcie, te dziury są nieusunięte i stwarza się wielkie zagrożenie; 

3) przyspieszenia prac związanych z pomalowaniem pasów wydzielających ścieżkę 

rowerową na ul. Konstantynowskiej w Zgierzu. Tam nie ma zabezpieczenia, zostały 

zasłonięte folią znaki, a nie tak to powinno wyglądać. Niedawno była realizowana 

inwestycja i firma, która ją wykonywała powinna to doprowadzić do porządku i do stanu 

takiego zgodnie ze sztuką budowlaną, a nie tak, jak kiedyś radny wskazywał, pomalować 

wapnem coś, co po trzech miesiącach zmyła woda.  

 

Radny Witold Kosmowski podniósł następujące sprawy: 

1) nawiązał do interpelacji dotyczącej wniosku o pozwolenie na budowę dla Centrum 

Kultury w Strykowie. Podziękował za materiał jaki otrzymał w tej sprawie. W trosce o to, 

żeby nie popełnić błędu, wnosił o wnikliwą analizę złożonej w tej sprawie dokumentacji. 

Radny, po analizie projektu architektonicznego, ma uzasadnione podejrzenie 

wprowadzenia przez projektanta w błąd organów  Starostwa. W ocenie radnego są 

zaniżone powierzchnie użytkowe budynku – poszukał pewnych norm PN ISO 6441                         

z 1994, gdzie jasno jest określone, że przez powierzchnię użytkową lokalu należy 

rozumieć powierzchnię wszystkich pomieszczeń znajdujących się w lokalu,                                       

a w szczególności: pokoi, kuchni, spiżarni, przedpokoi, holi, korytarzy, łazienek oraz 

innych pomieszczeń służących mieszkańcom i gospodarczym potrzebom. Natomiast w tej 

dokumentacji jest zaniżona, nie jest liczona powierzchnia holi, korytarzy, szatni, ubikacji 

do powierzchni ogólnej. Jest to bardzo istotne, ponieważ w planie zagospodarowania jest 

określone, że na 1000m² powierzchni użytkowej przypada 30 miejsc parkingowych. Jeśli 

to by się potwierdziło, to dokumentacja ta nie spełnia norm określonych w planie 

zagospodarowania Gminy Stryków i nie powinna być przez Starostę przyjęta. Możliwe, 

że to jest celowe działanie projektanta, żeby narazić Starostę, a później jeżeli nie będzie 

wydana decyzja na odszkodowanie. Żeby tego uniknąć radny prosi o wnikliwą analizę; 

2) nawiązał do wczorajszego artykułu w Wieściach z Głowna i Strykowa odnośnie pewnych 

zakupów w ramach Skarbu Państwa, w którym podano, że działki, które były 

sprzedawane przez Starostę, jako organ administracji rządowej, nie podlegały 

komunalizacji. Natomiast w ocenie różnych osób, na podstawie ustawy z dnia                              

19 października 1991 r. o gospodarce nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa, grunty 

te z mocy art. 13 powinny stać się własnością gminy. Radny prosi o analizę, czy błędnie 

myślimy. Chodzi o grunty wzdłuż autostrady A2, gdzie GDDKiA wywłaszczała 

mieszkańców w 1997 r. Zgodnie z ustawą do 30 czerwca 2000 r. nie zostało to przekazane 

w zasoby agencji, tylko było to nadal Skarbu Państwa. W ocenie radnego, a także innych 

osób, które tę sprawę badały, te tereny z mocy ustawy powinny stać się własnością gminy. 
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Radny prosi o przeanalizowanie terenów w mieście  Strykowie, obręb Smolice i obręb 

Zelgoszcz. 

Następnie korzystając z obecności Komendanta Powiatowego Policji zapytał, czy wiadomo 

kiedy ma wrócić Posterunek Policji do Parzęczewa i jak będzie wyglądała sprawa jego 

obsady, czy etaty zabrane zostaną z miasta Ozorkowa i zmniejszony zakres obsługi 

Komisariatu w Ozorkowie na miasto i gminę Ozorków, czy to będzie zwiększenie etatów                     

w Powiecie Zgierskim i będą nowe etaty tylko dla Parzęczewa, a Ozorków zostanie na tych 

etatach, które ma.  

 

Radny Michał Pilarski nawiązał do składanej na poprzedniej sesji interpelacji dotyczącej 

Klubu Sportowego Boruta i dzieci, którym Starosta podniósł tak drastycznie koszty wynajmu 

sali gimnastycznej w marcu. Pytał w niej o sale wynajmowane od początku kadencji  

w budynkach Starostwa. Dostał odpowiedź dotyczącą sal gimnastycznych tak naprawdę.                      

W związku z powyższym radny zadał pytanie, czy w pozostałych budynkach będących                          

w gestii Starostwa w ogóle nie użyczano nikomu sali. Jeżeli użyczano, to radny prosi                           

o zestawienie dotyczące pozostałych budynków, które są w tej chwili w zarządzie (będące 

własnością) Starostwa lub były od początku kadencji. Jeżeli nie wynajmowano sal lub 

pomieszczeń to radny prosi o informację, że nie wynajmowano tych sal.  

Następnie radny, w kontekście odpowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Sławomierza 

Janiszewskiego na interpelację, że do niego nie może kierować pytań, tylko przez 

Przewodniczącą, zadał pytanie, czy Przewodnicząca i poszczególni  Wiceprzewodniczący 

Rady podejmowali jakieś działania w sprawie zmiany niekorzystnej decyzji dotyczącej 

podwyżki cen dla Klubu Sportowego Boruta w Zgierzu. Czy Przewodnicząca lub 

poszczególni Wiceprzewodniczący zamierzają podjąć jakieś działania w tej sprawie – a jeśli 

tak, to jakie. 

Ponadto radny był zainteresowany, jaki był koszt wyjazdu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa                   

i Ochrony Środowiska na zwiedzanie składowisk odpadów, jaki był koszt finansowy 

wynajęcia autokaru itp., ponieważ zdaje się, że to było z budżetu Biura Rady. W innym 

wypadku radny prosi, aby go skorygować i odesłać do Starosty pytanie – jaki był koszt 

wyjazdu radnych tej Komisji na tę wycieczkę „czar i urok składowisk Powiatu Zgierskiego”. 

 

Ad. 5  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XXXIII sesję stanowią załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 6  

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Zgierzu i informacji 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Zgierzu Robert Śniecikowski przedstawił sprawozdanie. 

Korzystając z okazji przekazał, że zbliża się okres wakacyjny i wiążę się to z możliwością 

wystąpienia zwiększonej liczby zagrożeń w ruchu drogowym. Dlatego Komenda Powiatowa 

Policji w Zgierzu wystąpiła z taką inicjatywą, że w dniu 30 maja w godzinach 900 – 1200 przed 

budynkiem Komendy przy ul. Długiej będzie podstawiony autobus do pobierania krwi. 

Zaprosił chętnych do dołączenia do tej akcji. Odpowiedni plakat do Starostwa będzie 

przekazany.  

Następnie Komendant odniósł się do pytania radnego Witolda Kosmowskiego. 

Poinformował, że jest planowane odtworzenie posterunku w Parzęczewie. Przy czym 

aktualne ustalenia są na etapie lokalizacji. Likwidując posterunek w Parzęczewie większość 

etatów została przekierowana do Komisariatu w Ozorkowie. Komendant Wojewódzki Policji 

w Łodzi wychodząc naprzeciw tym potrzebom, już z dniem 1 maja przekazał jeden etat                        

z przeznaczeniem na ewentualne powstanie tego posterunku. Ten etat  Komendant umieścił                   
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w strukturach Komisariatu Policji w Ozorkowie, gdzie będzie podległość miejscowa.                        

Nie wie, czy będzie więcej etatów. Natomiast jest przygotowany na to, żeby 

przewartościować struktury Komendy Powiatowej Policji w  Zgierzu i przekierować 

funkcjonariuszy do posterunku w Parzęczewie.  

 

Radny Witold Kosmowski dopytywał, czy dobrze rozumie, że będzie to na podobnej 

strukturze jak Stryków, bez dyżurki, tylko obsługa w Komisariacie i podległość pod 

Komendanta Policji w Ozorkowie. Czy tam też będzie komendant, który będzie zarządzał tym 

posterunkiem. Czy w Strykowie wróci dyżurka, czy zostajemy na takim funkcjonowaniu. 

Następnie radny powiedział, że w ostatnim okresie czasu do 1500 osób obcokrajowców,                    

w szczególności Ukraińców, pojawiło się na ternie gminy Stryków w związku z pracą                          

w magazynach, co zwiększa zagrożenie, a na pewno  takie poczucie zagrożenia 

bezpieczeństwa przez mieszkańców. Dlatego radny prosił o wzmożone kontrole. Szczególnie 

z piątku na sobotę są zdarzenia, były też zatrzymania w związku z pobiciem się grupy dwóch 

osób z grupą pięcioosobową. Coraz częściej się to zaczyna na terenie miasta Strykowa                          

i gminy dziać. Prosił o taką kontrolę w tych takich newralgicznych miejscach.   

 

Komendant w odpowiedzi przekazał, że wychodząc naprzeciw potrzebom wszystkich 

jednostek podległych Komendzie Powiatowej Policji w Zgierzu, a szczególnie Strykowa, 

wystąpili z wnioskiem do Komendanta Wojewódzkiego i w piątki (może nie we wszystkie,      

bo mamy ligę i jest duże nasilenie służby i po prostu większa potrzeba jest kierowania na 

zabezpieczenia przejazdów kibiców) o patrole z oddziałów prewencji. Także pokazują się 

patrole piesze na terenie Strykowa. Nie miał sygnału od komendanta, że aż takie zagrożenie 

na terenie Strykowa jest. Osobiście śledzi sytuację i przyznaje, że oczywiście jest zwiększona 

liczba obcokrajowców  i dlatego kierują dodatkowe służby nie tylko umundurowane, ale też 

wywiadowcze, kryminalne ze struktur Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu.  Jeżeli chodzi 

o stanowisko kierowania w Komisariacie w Strykowie, to nie planuje przywrócić dyżurnych, 

dlatego że te etaty zostały przekierowane na służby zewnętrzne. Także dyżurny siedzący za 

biurkiem nie będzie miał wpływu na stan bezpieczeństwa w komisariacie, a na pewno będą 

miały wpływ funkcjonariusze pracujący na zewnątrz. Natomiast w Parzęczewie 

przewidywany jest kierownik posterunku, który podległość służbową będzie miał pod 

Komendanta Komisariatu w Ozorkowie. Tak jak te struktury funkcjonowały poprzednio.                      

I to będzie posterunek nie całodobowy.  

 

Radny Adam Bączyk był zainteresowany następującymi sprawami: 

 jak wygląda sprawa dotychczas realizowanych patroli policyjnych ze Strażą Miejską,                 

czy to nadal funkcjonuje na terenie Zgierza,  

 czy Policja dostrzega problem braku izby wytrzeźwień, jakie jest aktualne podejście 

policji do tego zagadnienia.  

 

Komendant przyznał, że dla Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu na pewno izba 

wytrzeźwień byłaby dużym udogodnieniem, ponieważ by te osoby nietrzeźwe nie 

przetrzymywali w swojej policyjnej izbie zatrzymań. Na tę chwilę jedynym miejscem izolacji 

jest policyjna izba zatrzymań w Komendzie Powiatowej Policji w Zgierzu. Nie mają 

przeszkolonych lekarzy, którzy by w sposób prawidłowy sprawowali opiekę. Jak najbardziej 

jeżeli by taka izba wytrzeźwień (teraz nazywa się inaczej) powstała, byliby z tego 

zadowoleni. Natomiast na pewno jest to instytucja nierentowna i wiąże się z poniesieniem 

dużego nakładu przez samorząd, bo w tym wypadku Komenda Powiatowa, czy Wojewódzka  

Policji nie będzie partycypowała w kosztach. Jeżeli chodzi o wspólne patrole, to jak 

najbardziej porozumienie ze Strażą Miejską obowiązuje od dziewięćdziesiątego któregoś roku 

i te wspólne patrole są. Mało tego planuje, jeżeli uda się, jest po wstępnych rozmowach                             

z Prezydentem Zgierza, utworzyć patrole rowerowe, też między innymi na terenie Zgierza. 

Straż Miejska takie patrole już ma i byśmy patrole zmotoryzowane, jeżeli taka możliwość 

będzie,  rozszerzyli o patrole rowerowe. 



7 
 

Radny Władysław Sobolewski zwrócił się z prośbą, aby ruch drogowy zaglądał do Sokolnik 

Lasu. Tam jest ograniczenie do 40 km, a samochody jeżdżą niesamowicie szybko. Zbliża się 

okres wakacyjny, będzie dużo młodzieży, dużo starszych ludzi na odpoczynku, więc dobrze 

by było, żeby chociaż raz  w tygodniu „białe czapki” tam się pokazały.  

 

Komendant zapewnił, że patrole tam się pokazują i na pewno zintensyfikują działania.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu Zbigniew Grzelak przedstawił 

informację.  

 

Radny Adam Bączyk oznajmił, iż w informacji zabrakło oceny jakości sprzętu, jakim straż 

dysponuje. W poprzednich sprawozdaniach była informacja, jakie wozy, iluletnie, itd.  

Wiadomo, że ten sprzęt jest eksploatowany bardzo często w warunkach ekstremalnych.                   

Czy ten sprzęt jest na gorszym poziomie, czy jest uzupełniany systematycznie.  

 

Komendant odpowiedział, że sprzęt jest na tym samym poziomie. Stan wyposażenia się nie 

zmienił, tyle że jest o rok starszy. Samochody, które posiadają w pełni zadowalają ich 

wyposażenie. Póki co, nie mają informacji, żeby był przetarg ogłoszony na szczeblu 

centralnym, że do Zgierza trafi jakiś nowy samochód. Przewidywany jest przetarg                                      

w przyszłym roku centralny. Także póki co zostają przy sprzęcie, który mają.  

 

Radny Witold Kosmowski wyraził zadowolenie, że coś się ruszyło w odnośnie budowy 

strażnicy w Strykowie. Pewnie nie ma jeszcze konkretnych decyzji do kiedy ta strażnica 

mogłaby powstać. Jest zaskoczony lokalizacją przy ul. Ozorkowskiej, to jest już poza centrum 

Strykowa jakieś 2 km, będzie gorszy dostęp mieszkańców i dojazd do autostrady na pewno 

się skomplikuje. W związku z tym poddał pod rozważenie, czy terenów naprzeciwko wjazdu 

do Centrum Tulipan nie można przekształcić na strażnicę. Dojazd byłby tutaj w każdym 

kierunku bardzo bliski. W poprzedniej kadencji Starosta Zgierski jako Skarb Państwa 

przekazał gminie dosyć sporą działkę, która w rozmowach miała być przekazana na strażnicę 

w Centrum Tulipan, albo obok tego Centrum.  

 

Komendant przekazał, że jeszcze nie ma konkretnej odpowiedzi. Póki co w budżecie,                             

w ustawie modernizacyjnej przewidziane jest 10% na tę inwestycję. Podejrzewa, że to jest na 

projekt i ewentualnie na media, jeśli chodzi o infrastrukturę techniczną i dojazd wstępnie.                          

Na więcej nie wystarczy, ale skoro już o tym jest mowa od 10 lat, a nie mają aktu własności 

działki, nie można mówić o projekcie. Komendant nie wiedział, że wcześniej były takie 

rozmowy i ustalenia, i na pewno przy następnym spotkaniu z Burmistrzem Strykowa o tym 

wspomni.   
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do informacji.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr VIII/72/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 maja 

2015 r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

porządku publicznego i ochrony bezpieczeństwa obywateli na lata 2015-2019 pod nazwą 

„Bezpieczny Powiat Zgierski” stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota przedstawił sprawozdanie. 

 

Radny Rafał Mamiński zwrócił uwagę, że na ul. Konstantynowskiej w Zgierzu nic się nie 

dzieje odnośnie wymalowania pasów.  

 

Starosta przekazał, że na ul. Konstantynowskiej rozpoczęły się już prace od frezowania, 

ponieważ stare linie muszą być usunięte w całości z uwagi na zmianę organizacji ruchu.                

W pierwotnej wersji była ścieżka rowerowa dwukierunkowa, natomiast w tej chwili, również 

ze względów bezpieczeństwa, robiona jest dwustronna ścieżka. Także pasy będą 

wymalowane w poniedziałek farbą grubowarstwową.  

 

Radny Rafał Mamiński zapytał, czy ktoś zastanawiał się, aby tam trasę rowerową zrobić                     

w lesie, od jednostki wojskowej do Łodzi. Coś takiego funkcjonuje w powiecie gostynińskim 

koło Gostynina, tam wyłączono w ogóle ruch dla rowerów na trasie, a szerokości                                

1,5 – 2 metrów lasem jest ścieżka.  Czy coś takiego można u nas wprowadzić.  

 

Starosta odpowiedział, że na pewno problem byłby z własnością gruntów. Tam są lasy 

państwowe, musielibyśmy pozyskać ten grunt, wyciąć drzewa, czego na pewno na tę chwilę 

się nie da.   

 

Radna Krzysztofa Kubiak zastanawiała się nad powstawaniem ścieżek rowerowych                           

w mieście. Nie dość, że mamy ciasno, drogi i nawierzchnie budzą wiele zastrzeżeń. Trzeba 

wykonywać manewr przy omijaniu dziur, żeby samochodu nie popsuć i jeszcze ścieżka 

rowerowa. Dla radnej ścieżki będą stwarzały zagrożenie zarówno dla rowerzystów,                              

jak i użytkowników dróg.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

 



9 
 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XXV/282/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                           

28 października 2016 r. w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2016 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski zgłosił autopoprawkę, aby na str. 6 

sprawozdania w akapicie pierwszym liczby „13” zastąpić liczbą „12”, a liczbę „14” zastąpić 

liczbą „13”. Jeden podmiot został policzony dwa razy.  

 

Naczelnik Wydziału Organizacji i Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Zgierzu 

Urszula Olszówka przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji 

do sprawozdania.  

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr LIV/705/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                              

7 listopada 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego powiatowego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na lata 2015-2017 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski zgłosił autopoprawkę, aby na str. 4 sprawozdania                         

w akapicie trzecim liczby „13” zastąpić liczbą „12”, a liczbę „14” zastąpić liczbą „13”.  

 

Naczelnik Wydziału Organizacji i Spraw Obywatelskich przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji 

do sprawozdania.  

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 10 stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 
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Ad. 11 

Program polityki senioralnej w Powiecie Zgierskim na lata 2017-2021 stanowi załącznik                    

nr 20 do protokołu. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Maria Miśkiewicz przedstawiła 

program. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski przypomniał, że był radnym seniorem otwierającym tę 

kadencję. W związku z tym miał obowiązek także, w czasie tej kadencji, przygotować 

program polityki senioralnej. To wyzwanie w bardzo trudnej sprawie zostało podjęte przez 

starostwo i niektórych radnych. Podziękował członkowi Zarządu Wojciechowi Brzeskiemu                     

i dyrektor PCPR. Temat jest podjęty jako temat, na terenie całej Polski, wiodący, modny 

można powiedzieć.  Natomiast my nie posługujemy się modą i nie chcemy, żeby to był temat 

modny, tylko temat konieczny do rozeznania i do zrealizowania w czasie naszej kadencji                   

w części, a być może także stanowić pewną podstawę do tego, co będzie się działo                              

w następnej kadencji. Społeczeństwo nasze się starzeje i w stosunku do tych ludzi trzeba 

podejmować takie działania, które będą adekwatne do naszego rozwoju cywilizacyjnego. 

Każdy materiał jest materiałem wstępnym do tego, ażeby dalej się zajmować tym materiałem. 

W przedmiotowym materiale jest bardzo ciekawy wniosek, który radny w całości popiera, 

który musi być w odpowiedni sposób realizowany już na szczeblu Zarządu Powiatu - chodzi                  

o  powołanie powiatowej rady seniorów.  Nie może być polityki senioralnej prowadzonej 

przez urząd bez seniorów. Bardzo ważne jest, żeby powołać taką powiatową radę seniora. 

Radny wie, że Starosta jest życzliwy temu pomysłowi, pewne kwestie były już dyskutowane 

w ubiegłym roku, ale analiza i przedstawiony dzisiaj materiał stanowi asumpt do tego, żeby 

taka decyzja została podjęta. Zachęcił wszystkich do współpracy w tym zakresie. Oczywistą 

jest rzeczą, że także byłoby dobrze, gdyby można było wypracować pewną strukturę 

organizacyjną realizacji programu. Są pomysły w tym zakresie i wspólnie jako Rada  

wypracujemy.  

 

Wiceprezes Zarządu Stowarzyszenia Hospicjum im. Jana Pawła II w Zgierzu Marian 

Miśkiewicz oznajmił, że wyznaczony w programie limit 2021 to dobry okres do tego, żeby 

faktycznie temat polityki senioralnej podnieść na nogi. Stowarzyszenie tę politykę senioralną 

realizuje. Stowarzyszenie powstało 22 lata temu i wtedy rozpoczęło zbiórkę pieniędzy,                       

bo ustaliło sobie cel - budowa hospicjum.  22 lata temu wiedzieli, że ten stan, który jest 

dzisiaj będzie nie wystarczający na te potrzeby. W ciągu ostatnich 3 lat ilość ciężkich 

zachorowań na choroby nowotworowe wzrosła trzykrotnie. Wiedzą, bo obsługują tych 

pacjentów i chorych. I dlatego z ogromną wdzięcznością podziękował Zarządowi, Radzie, 

radnym i wszystkim osobom, szczególnie dyrektor PCPR, za naprawdę dobrze przygotowany 

materiał. Może i on jest obszerny, ale ujmuje te wszystkie sprawy, zagadnienia, obszary, które 

są potrzebne i niezbędne. Wiceprzewodniczący Rady Sławomierz Janiszewski ściśle 

współpracuje ze Stowarzyszeniem, jak i cały Zarząd i wielu radnych także. Spotykamy się, 

rozmawiamy i pchamy sprawę do przodu bardzo mocno. Zaangażowanie ze strony powiatu 

jest tak duże, że przeszło ich oczekiwania. Przez 22 lata Stowarzyszenie zebrało w postaci 

różnych form, akcji 1.600.000 zł. Co pozwoliło na rozpoczęcie budowy hospicjum.                           

W kwietniu rozpoczęto budowę. W ciągu najbliższych dni będzie zakończony proces 

pierwszego etapu, związany z wylaniem fundamentów pod cały obiekt. Obiekt  2700 m2,                     

a w nim część najważniejsza, to będzie hospicjum stacjonarne na 30 łóżek. Największe 

hospicjum stacjonarne w województwie łódzkim. „Czy damy radę? To pytanie zadajemy 

sobie głośno i otwarcie na wielu spotkaniach i konferencjach. Musimy dać radę ten obiekt 

wybudować i oddać.” Przygotowują dokumentację i występują o środki unijne. Muszą ten 

obiekt wybudować do końca perspektywy finansowej tzn. do końca grudnia 2020 roku.                     

W tym roku do końca jesieni zostanie zakończona część związana z poradnią paliatywną. 

Ponieważ siedzą kątem i płacą dosyć wysoki czynsz w szpitaliku borucianym, chcą jak 
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najszybciej się przeprowadzić do tej 1/5 całego obiektu. Pozwoli to na rozpoczęcie, na wiosnę 

być może już, kolejnego etapu budowy, czyli hospicjum stacjonarnego na 30 łóżek, dalszej 

części oddziału rehabilitacji dla seniorów, a także rehabilitacji dla pacjentów paliatywno-

hospicyjnych i czwarta część związana z domem dziennego pobytu, gdzie mogą seniorzy 

przychodzić korzystać z tzw. szybkiej obsługi medycznej. Myśli, że to co dzisiaj przedstawił, 

to jest zalążek tylko tego, że wszyscy będący na tej sali nie tylko popierają i wspierają i będą 

wspierać działania Stowarzyszenia, ale także będą czynnymi uczestnikami tego jakże 

wielkiego, ogromnego dzieła, które będzie nie tylko dla Zgierza, powiatu, ale także dla innych 

powiatów. W zapisie dokumentacji projektowej jest wpis, że będzie to obiekt dla całego 

regionu. Cały koszt obiektu to jest 15 mln zł i on musi być w takim tempie zakończony,                   

w jakim kończy się perspektywa finansowa. Dokument polityka senioralna daje podstawę  do 

tego, żeby móc po prostu dalej działać, żeby móc wspólnie realizować to wielkie dzieło. 

Przedmiotowy  dokument to jest zapis wielu elementów, obszarów, a szczególnie ochrony 

zdrowia i profilaktyki, czyli ogromnej pomocy nie tylko chorym i pacjentom, którzy są                       

w stanie termalnym, ale także ich rodzinom. Wiedzą doskonale, korzystając ze świadczonych 

usług w zakresie pomocy paliatywnej hospicyjnej domowej, jak wiele potrzeba pomagać 

rodzinom. Rodzina, kiedy dowie się o sytuacji chorego, u którego przypadłość wystąpiła                        

i stwierdzono nowotwór w różnej fazie jego zaawansowania, potrzebuje także ogromnego 

wsparcia. Chcą ten cały obszar także uruchomić, żeby współpracować z rodzinami i pomagać 

wspólnie razem. Ten dokument, to jest strategia i program działania, dobrze mądrze zapisany. 

Ale tą politykę senioralną dla Powiatu Zgierskiego muszą realizować ludzie, organizacje                        

i cała masa różnych sytuacji, które muszą być na bieżąco weryfikowane. Bardzo liczą na to, 

że wspomniana powiatowa rada seniorów powstanie jak najszybciej. Jest wiele potrzeb, jest 

także wiele rzeczy, których już w tej chwili trzeba podjąć się szybkiego działania. Bardzo 

szybkiego działania, żeby te środki, które Stowarzyszenie będzie wykorzystywać na budowę 

także poszerzyć o cały ten obszar zagadnień ujętych w polityce senioralnej. To im bardzo 

pomoże dla całego powiatu. A fakt, że perspektywa finansowa 2014-2020 będzie w końcowej 

swoje fazie, w drugim etapie, teraz 2018, 2019, 2020 będzie miała naprawdę duże środki                    

z Europejskiego Funduszu Społecznego. Na te właśnie działania związane z organizacjami 

pozarządowymi, z pomocą dla seniorów, z pomocą dla ludzi starszych i także wiele innych 

obszarów, które są bardzo ważne w ramach infrastruktury społecznej. 

 

Radny Michał Pieruń przekazał, że Spółdzielnia Mieszkaniowa w Zgierzu jest bardzo 

zaangażowana w pomoc dla hospicjum. Oczywiście to nie są te pieniądze rzędu milionów 

złotych, które wystarczą na budowę, czy na przyspieszenie budowy, ale ziarnko do ziarnko                   

i zbierze się miarka. Corocznie, czasami dwa razy w roku, robią aukcje, nieodpłatnie 

udostępniają pomieszczenia, itd.  Radny dla hospicjum przekazał kilkaset książek i taka 

inicjatywa powstała, żeby te książki za złotówkę, dwie złotówki sprzedać z przeznaczeniem 

tych pieniędzy na hospicjum. Wspólnie to będzie organizowane w dniach 6-8 czerwca                       

w Zgierskiej Spółdzielni Mieszkaniowej przy ul. Parzęczewskiej. Zachęcił do udziału w tej 

akcji. Od 2 czerwca w siedzibie Spółdzielni można nieodpłatnie te książki przekazywać,                   

a hospicjum będzie organizatorem ich sprzedaży.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że część radnych nagminnie opuszcza, dla nich 

wydawałoby się mniej interesujące, punkty porządku obrad prawie na każdej sesji.  

 

Członek Zarządu Wojciech Budziarski podkreślił, jak ważny to jest temat, to wszyscy wiemy, 

a właściwie możemy wiedzieć w niedalekiej przyszłości. Sam, przy chorobie swojej mamy,  

korzystał z usług hospicjum i wie, jak taka instytucja działa. To jest niesamowita sprawa, 

żeby temu podmiotowi zapewnić tutaj byt. Osobiście angażuje się w to przedsięwzięcie, bo to 

jest instytucja bardzo potrzebna w Powiecie Zgierskim. Dziwi się tylko, że obecnie władze 

nie doceniły tego wysiłku i budowy takich placówek, bo na województwo łódzkie miało być 

przeznaczone 20 mln zł i dziwnym trafem rozpłynęły się, odeszły, nie ma. Między innymi 
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część tej kwoty miała trafić na hospicjum zgierskie, takie były zamierzenia. Nie doceniamy 

dzisiaj, a jutro będziemy tego mocno żałować, jeżeli nie pójdziemy w tę stronę.      

 

W ocenie Przewodniczącej Rady w programie jest taki przegląd, co się dzieje                                     

w poszczególnych miastach i gminach na temat polityki senioralnej. Oczywiście bardzo 

ważny jest aspekt zdrowotny, ale społeczeństwo nam się starzeje w takim też pozytywnym 

sensie, bo długość życia się wydłuża i senior za moment może 50+ jest bardzo aktywny                         

i wymaga dodatkowych programów i dodatkowego zaangażowania w różną działalność,                      

za którą w dużej mierze powinien odpowiadać samorząd. Zatem pomysł, żeby na gruncie 

powiatu była koordynacja w formie forum, czy rady senioralnej pewnie się bardzo przyjmie. 

To będzie wymiana nie tylko fajnych praktyk i doświadczeń, ale po prostu też może tej 

oferty, którą mają dla seniorów poszczególne samorządy, a ona jest coraz bardziej rozwojowa 

i naprawdę obejmuje bardzo ciekawe imprezy.    

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do programu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1144. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1202. 

 

Ad. 12a) 

Projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Zgierskiego za rok 

2016 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej, 

do projektu uchwały.  

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/367/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu 

Zgierskiego za rok 2016 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 11 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 12b) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Zgierz                                

na opracowanie koncepcji drogowej w celu realizacji zadania pn. „Budowa drogi dojazdowej 

do terenów Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej w dzielnicy Rudunki w Zgierzu” 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Radny Michał Pieruń wyraził zadowolenie z zaangażowania Powiatu Zgierskiego. Prosił                       

o podjęcie tej uchwały.  
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/368/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto 

Zgierz na opracowanie koncepcji drogowej w celu realizacji zadania pn. „Budowa drogi 

dojazdowej do terenów Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej w dzielnicy Rudunki                     

w Zgierzu” stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad. 12c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk A stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/369/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 13 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 12d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk B stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/370/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 14 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017                              

– druk C stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/371/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/305/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 34 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 15 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. 12f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady Powiatu Zgierskiego                       

z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. W imieniu Zarządu Powiatu zgłosiła autopoprawki, 

aby w załączniku nr 3 do uchwały: 

 w pkt 2 kwotę „610.350,38 zł” zastąpić kwotą „3.204,66 zł”, 

 w pkt 4 kwotę „240.000 zł” zastąpić kwotą „240.649,62 zł” i kwotę „170.000 zł” zastąpić 

kwotą „170.649,62 zł”. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej,  

do projektu uchwały. 
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Radny Dominik Gabrysiak nawiązał do zapisu pkt 3 w załączniku nr 3 do uchwały usunięto 

przedsięwzięcie pn. „Poprawa jakości kształcenia zawodowego i ustawicznego w powiecie 

zgierskim poprzez zmodernizowanie dwóch pracowni ogólnozawodowych oraz jednej 

pracowni specjalistycznej  w trzech zespołach szkół Powiatu Zgierskiego oraz adaptację 

dwóch sal gimnastycznych”. Projekt uzyskał negatywną ocenę formalną (zgodnie z pismem 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Łódzkiego z dnia 10 kwietnia 2017 r.)  W ubiegłym 

miesiącu na trzech komisjach, w których radny uczestniczył, była prezentacja Wydziału, 

gdzie była mowa o tym projekcie, na sesji również była o nim mowa, są materiały, gdzie jest 

ta informacja, jest protokół z poprzedniej sesji, w którym naczelnik, w odpowiedzi na pytanie 

radnego Krzysztofa Jurka, podała, że są to pracownie w Zespole Szkół Zawodowych                           

w Ozorkowie, w Zespole Szkół im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu. Radny nie wie,                      

czy tylko radni z opozycji są wprowadzani w błąd, czy radni koalicji o tym wiedzą, że opinia 

jest negatywna. Radny chciały się zapoznać (myśli, że wszyscy radni również) z pismem                          

z Urzędu Marszałkowskiego, jakie były powody, że ocena formalna jest negatywna.  

 

Starosta potwierdził, że te wnioski nie przeszły, ale to nie znaczy, że radny czy ktokolwiek 

inny był wprowadzony w błąd. W momencie, kiedy było to sprawozdanie nie było oficjalnej 

informacji z Urzędu Marszałkowskiego, tzn. data rozpatrzenia wniosku, a data oficjalnego 

powiadomienia beneficjenta o rozstrzygnięciu nie zawsze jest tożsama i nie może być 

tożsama, bo to ileś czasu musi potrwać. W związku z czym na tamten okres jeszcze nie 

byliśmy powiadomieni o tym negatywnym rozstrzygnięciu i stąd też ta dezorientacja wynikła. 

Oczywistą rzeczą w tej chwili jest, że jeżeli radni będą sobie życzyć, to tę decyzję Urzędu 

Marszałkowskiego możemy przedstawić.  

 

Radny Dominik Gabrysiak powiedział, tak oczywiście, jeżeli moglibyśmy dostać to pismo                  

z datą wpływu, to nam wiele wyjaśni, będziemy wdzięczni.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/372/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/306/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad. 12g) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Zgierski mienia 

Skarbu Państwa – nieruchomość położonej w Ozorkowie oznaczoną jako działki ewidencyjne 

339/3, 86/30,88/6, 339/4, 339/5 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIII/373/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 maja 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat 

Zgierski mienia Skarbu Państwa – nieruchomość położonej w Ozorkowie oznaczoną jako 

działki ewidencyjne 339/3, 86/30,88/6, 339/4, 339/5 stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 41 stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 42 do protokołu.    

 

Radny Tomasz Jędrzejczak zgłosił, iż patrząc na tablice nie zgadzają mu się wyniki. 

Oczywiście w tej chwili dwóch radnych nie głosowało, ale wcześniej też, nie ma tutaj trzech 

radnych na sali i za każdym razem mu się nie zgadzało. Zawsze było tak, że 26, 25 osób 

głosowało i 2 osób pokazywało, że nie ma na sali.  

 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że może te osoby nie głosowały. Jeżeli radni nie zgłosili 

awarii, to nie ma takiej wiadomości.  

 

Ad. 14 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad. 15  

Starosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie.  

 

Ad. 16 

Radny Dominik Gabrysiak zapytał, czy w związku z nowelizacją Kodeksu postępowania 

administracyjnego zostały zabezpieczone środki na szkolenia pracowników, kiedy takie 

szkolenia są planowane i kto będzie je prowadził. Następnie radny zgłosił wniosek: 22 maja 

pojawiło się ogłoszenie o udzieleniu zamówienia w trybie zapytania ofertowego na studium 

wykonalności – jeżeli chodzi o Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego – ale również na 

opracowanie wniosku. W związku z powyższym radny zapytał, czy ktoś Starostę wprowadził 

w błąd, czy Starosta stracił zaufanie do wydziału i dlatego zleca opracowanie wniosku, gdyż 

Starosta się pod tym podpisał. Radny myślał, że wydział jest w stanie opracować wniosek. 

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Wiesław Stankowski poinformował, że w Starostwie odbyło 

się szkolenie pracowników w związku ze zmianami Kpa. Szkolenie płatne było ze środków 

starostwa przeznaczonych na szkolenia pracowników. Szkolenie prowadził doświadczony 

szkoleniowiec Pan Jacek Wajs. Jeśli będzie jeszcze potrzeba dodatkowych szkoleń w tym 

zakresie środki na tego typu szkolenia są zabezpieczone. Sekretarz odbył jeszcze dodatkowe 

szkolenie w tej kwestii.  

 

Starosta przekazał, że jeżeli chodzi o wniosek, to sprawdzi i odpowie radnemu na piśmie.  

 

Radny Michał Pieruń przypomniał, że składał wniosek, żeby przeliczyć pieniądze, które są 

przeznaczone na dotacje na utrzymanie dróg. W odpowiedzi są podane wyliczenia, z których 

wynika, że troszeczkę może w nieznacznym stopniu, ale to wyliczenie według powierzchni,                

a nie według długości drogi, jest bardziej korzystne dla Zgierza i dla Ozorkowa chyba też. 

Radny wie, że w trakcie roku nie można dokonywać zmian, ale wnioskował, żeby w taki 

sposób rozliczać. To nie są dużo większe pieniądze, ale chociaż trochę może pozwoliłyby na 
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zwiększenie zakresu robót. Następnie radny nawiązał do dokończenia  remontu skrzyżowania 

ul. Gałczyńskiego z ul. Aleksandrowską w Zgierzu.  W odpowiedzi otrzymał pismo,                                    

w którym GDDKiA się zobowiązała do remontu drogi w obrębie tego skrzyżowania w maju 

br. Jest 26 maja i nic się nie dzieje. Radny prosił, żeby naciskać GDDKiA w tej sprawie. 

Skoro się zobowiązali, to niech to robią.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski odniósł się do interpelacji radnego Michała Pilarskiego. Nie 

ma żadnej kwadratury koła, co do pisma do radnego skierowanego, że jako 

Wiceprzewodniczący Rady nie może udzielać odpowiedzi na interpelacje, ponieważ Statut 

Powiatu Zgierskiego wskazuje podmioty, do których można składać interpelacje. W związku 

z czym nie czuł się upoważniony na gruncie Statutu do udzielania odpowiedzi. Stosowną 

odpowiedź radny uzyska od organu, który przewidziany jest w Statucie. Co do drugiej 

interpelacji, to Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zgodnie ze swoim 

programem w planie pracy miała obowiązek dokonania takiej wizytacji. Po drugie 

przypomniał, że intensywnie przygotowywany jest projekt Programu Ochrony Środowiska                                       

na lata 2017-2021 i Prognoza Oddziaływania na Środowisko do tegoż programu. W projekcie 

programu objęte są także między innymi składowiska i sytuacja składowisk na terenie 

Powiatu Zgierskiego. Realizując zarówno plan pracy, jak i przygotowując się do dyskusji,                   

bo jesienią tego roku będzie przyjmowany ten dokument, Komisja uznała, że taki wyjazd jest 

niezbędny. Radny informował o tym na sesji, jak również nadmieniał, że po wizytacji 

składowisk dokonane będzie podsumowanie z zaproszeniem gości. Odbyło się takie spotkanie 

przy pełnej sali 17 maja. Z przykrością stwierdził, że nie było radnego na tym spotkaniu. 

Gdyby radny był na tym spotkaniu, by docenił pracę kolegów, którzy poświęcili kilka godzin 

po to, ażeby wizytować te składowiska. Także takie sformułowania „wycieczka”, 

„zwiedzanie” nie przystoją radnemu w stosunku do kolegów, którzy pełnią swoje obowiązki 

radnego w odpowiednich komisjach.   

 

Radny Rafał Mamiński poinformował, że Komisja Rewizyjna odbyła kontrolę Domu Pomocy 

Społecznej w Ozorkowie. Tam do wymiany na nową jest centralka przyzywowa  i prosi się                               

o generalny remont winda towarowa. Wniosek w tym zakresie zostanie złożony na piśmie.  

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, „panie przewodniczący tak jak powiedziałem, dla mnie to 

jest schizofrenia administracyjna, bo najpierw Pan odpisuje mi, że muszę składać do 

przewodniczącego jako organu. Pan jest członkiem prezydium, więc organu 

przewodniczącego tej Rady, więc wydaje mi się, że mam prawo do pana pytać.                                 

Ale w związku z tym zapytałem Panią Przewodniczącą i liczę na odpowiedź o tym, jakie Pan 

działania podjął w celu jak gdyby dla dobra dzieci zgierskich. A nie pytałem Pana o program, 

nie pytałem o to, żeby po raz kolejny Pan lansował to przedsięwzięcie i przy okazji siebie 

osobiście też. Ja chciałem zapytać o koszty tego autokaru, jakie one są i czy one czasem nie są 

wyższe od ewentualnych zysków, jakie Starostwo miałoby z podniesienia dzieciom na ten 

jeden miesiąc zimą pieniędzy za wynajem sali.  I proszę Pana, nie mam obowiązku być na 

komisjach, których nie jestem członkiem. Natomiast dla mnie organizowanie takiej 

wycieczki… Wolałbym te pieniądze osobiście przeznaczyć na dzieci, czy na klub sportowy. 

To są rzeczy dla mnie istotne. Dla Pana może istotne jest jeżdżenie autokarem. A z relacji 

kolegów, którzy byli na tej Komisji, to wydaje mi się, że Pan wysiadał z tego autokaru tylko                  

i wyłącznie wtedy, kiedy była telewizja. Bo jak Pan zwiedzał, to Pan nie wysiadał z tego 

autokaru, jak już nie było telewizji.”  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała przedmówcę, że za organizowanie prac Rady i prac 

komisji odpowiada ona. Oczywiście radny otrzyma odpowiedź na piśmie. Natomiast zakres 

wycieczek, czy jakby radny to nazywał, poszczególnych komisji będzie w kompetencjach jej              

i przewodniczących komisji,  jeżeli będą zgłaszali takie potrzeby wizyt w terenie.  
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Radna Krzysztofa Kubiak poprosiła o nałożenie szczególnej uwagi na ul. Wiosny Ludów                    

w Zgierzu, żeby była odrobinę poprawiona. Tam nie ma ani pobocza, trawy są zarośnięte,                     

trudno zmuszać ludzi, żeby kosili. Jest to droga powiatowa to, aby wykonawca w tym roku 

chociażby to wszystko zrównał ściął i zrobił takie nawet wysypane, jakimś tam materiałem, 

pobocze, żeby to pobocze odzyskać, żeby zrobić, żeby te dziury zniknęły do końca przyszłego 

półrocza. Tam jest tragedia. Żeby wyegzekwować od wykonawcy, który obsługuje tę drogę, 

to pobocze i te dziury, które tam są tragiczne.  
 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski odnosząc się do wypowiedzi radnego Michała Pilarskiego 

powiedział, że czuje się trochę urażony za to sformułowanie odnośnie tej wycieczki. Brał 

udział w tym wyjeździe, który był zgodnie z planem pracy przyjętym przez Radę Powiatu 

Zgierskiego. Nawet nieuczciwe by było, gdyby nie wziął udziału w tej komisji wyjazdowej. 

W następnej komisji była rozmowa na temat gospodarki odpadami na terenie Powiatu 

Zgierskiego, zwłaszcza na temat tych wysypisk, składowisk, które stwarzają największe 

zagrożenie. I, żeby o czymś rozmawiać, to trzeba pojechać, to trzeba zobaczyć. Jemu ta 

komisja wyjazdowa dała bardzo dużo, bo zobaczył składowisko, wysypisko nieczynne już 

przy ul. Szczawińskiej, gdzie się nic nie dzieje, zobaczył podobne w Modlnej, podobne                                

w Głownie, które powstały w tym samym okresie czasu. Jedno jest kompleksowo już 

zrekultywowane, drugie jest instalacją zastępczą z pełną infrastrukturą służącą do stałego 

monitoringu. Byliśmy na  terenie tych składowisk, wysypisk na terenie Boruty. Efektem tej 

komisji wyjazdowej było kolejne posiedzenie komisji, gdzie były najważniejsze osoby                        

w województwie zajmujące się tym tematem: Wojewódzki Inspektor  Ochrony Środowiska, 

dyrektor Departamentu Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Marszałkowskiego, 

dyrektor Departamentu Infrastruktury i Ochrony Środowiska Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego. Byli mieszkańcy Zgierza. Jak my byśmy wyglądali jako komisja, jak gdyby 

ktoś z tych osób np. zadał pytanie,  o czym mówicie jak wy tam nawet nie byliście. Także, 

żeby o czymś rozmawiać należało to zobaczyć. Ta komisja dała mu bardzo dużo, naocznie się 

przekonał jak to wygląda. W tym spotkaniu też brał udział zastępca Prezydenta Zgierza ze 

swoimi służbami. Jest bardzo zbudowany, bo pierwszy raz udało się tyle osób spotkać na raz 

w tym samym czasie i rozmawiać co zrobić, żeby było lepiej i to zaczyna zmierzać w dobrą 

stronę. Także takie sformułowanie jak wycieczka, to trochę jest mało poważne.  

 

Radny Rafał Mamiński nawiązując do wizytacji składowisk uważał, że problem dotyczy nas 

wszystkich, całego powiatu, a przede wszystkim Zgierza, dlatego apelował do radnych 

zgierskich o wspólne działanie w tej kwestii, „bo jak tutaj ty z prawa, ja z lewa, to do niczego 

nie doprowadzi, a problem naprawdę jest duży”.   

 

Radny Michał Pilarski zaznaczył, że mówi tylko o jednej rzeczy, że na koszt powiatu 

wynajęto autokar, a wszystkich pozostałych komisje radni jeżdżą prywatnymi samochodami                  

i na wszystkie inne komisje nikt specjalnych zaproszeń do telewizji i mediów nie wysyłał.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski odnosząc się do wypowiedzi radnego Michała Pilarskiego 

oznajmił, że nie ma parcia na szkło. Ale wydaje się, że parcie na szkło miał niezłe w ostatnich 

relacjach w telewizji kablowej Centrum przedmówca, gdzie mówił o różnych rzeczach,                      

co najmniej mijając się z realiami, które były na sesji. Ale to jest jego problem. Następnie 

powiedział „dziękuję za oklaski kolego radny, który klaskał. Powiem tak, gdyby Pan był, znał 

problem Zgierza i mieszkańców, być może by Pan klaskał, ale za podjętą inicjatywę. I żeby 

nie stwarzać sytuacji dysonansu niepotrzebnego, chcę poinformować państwa o wiadomości 

ostatniej, która dla mnie była porażająca okazuje się, (ja nie wiedziałem nawet o tym)                                 

w klasyfikacji światowej Polska jest za Stanami Zjednoczonymi i Chinami w zakresie 

zanieczyszczeń związanych z emisjami ze składowisk. Temat jest pilotowany przeze mnie nie 

tylko w tej Radzie, od wielu wielu lat. Natomiast mam zaszczyt, że jestem w tej Radzie i mam 

zaszczyt pracować z tym Zarządem i mam zaszczyt pracować z tą komisją w pełnym składzie. 
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Możemy się różnić w różnych sprawach, natomiast po raz pierwszy zajęliśmy się 

profesjonalnie tym tematem. To będzie sukces nie kogokolwiek osobisty, musi być lider                     

w określonej sprawie. To prawda znam się na tym od wielu lat i pilotuje wiele rzeczy, ale nie 

czyńcie państwo mi na Boga z tego powodu zarzutu. Proszę. Nie wyciszę się w tej sprawie, 

będę konsekwentny aż do bólu. Za chwilę ustalimy, kto za co odpowiada co do składowisk. 

Po raz pierwszy w historii tego miasta od wielu kadencji i kto będzie odpowiedzialny za 

rekultywację. Na pewno Powiat Zgierski będzie pomagał.” 

 

Radny Krzysztof Łebedowski przypomniał, że był problem podobny, jeśli chodzi                                  

o składowisko, które próbowano utworzyć w Leśmierzu. Radny próbował walczyć o to i  na 

szczęście udało się, że tam do tego nie dojdzie. A co do tematu Boruty, jest to bardzo ważny 

problem, który trzeba rozwiązać, bo to jest problem bardzo trudny. Radny chciałby wiedzieć, 

czy ktoś w ogóle zajął się tym, czy jakieś pieniądze były przeznaczone na rekultywację, kto 

wziął te pieniądze, czy ktoś w ogóle pieniądze jakieś pozyskał na rekultywację, czy zrobił tą 

rekultywację, gdzie te pieniądze poszły, kto za to odpowiada osobowo. I jeśli rzeczywiście 

nie została zrobiona rekultywacja, to jak najbardziej tutaj Zarząd Powiatu wspólnie z komisją 

powinni dociekać tej prawdy i rozwiązać problem. Czy zmarnowane zostały te pieniądze,                    

czy nie zostały przeznaczone na ten cel, na który powinny być przeznaczone. Powinno być 

podane do odpowiednich organów, żeby wyegzekwować te środki lub w jakiś sposób 

doprowadzić tą sytuację do końca. A tutaj przekrzykiwanie się, opluwanie się na sesji raczej 

chyba nie ma sensu i zdaniem radnego należy problem rozwiązać, a nie szukać drugiego dna.  

 

Radny Rafał Mamiński był zainteresowany, czy coś dzieję się w sprawie wyprowadzenia 

tirów ze Zgierza.  

 

Starosta poinformował, iż rzeczywiście taką inicjatywę podjął, głównie ze względu na 

interwencje mieszkańców. W tej chwili jesteśmy w fazie przygotowywania organizacji ruchu. 

Z informacji z Urzędu Miasta Zgierza niebawem rozpocznie się inwestycja dotycząca 

przebudowy ul.  Śniechowskiego. W związku z tym ul. Konstantynowska zostanie naturalnie 

odcięta od tirów przejeżdżających z Łodzi do drogi krajowej 91, a to jest największy 

oczywiście problem. I w momencie, kiedy ten ruch i tak zostanie naturalnie zatrzymany, 

będziemy chcieli to utrzymać na przyszłość.  

 

Ad. 17 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1245. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  


